
اخباراخبار حضور بانوان در ورزشگاهها از حرف تا عمل ...

تاج: به دنبال استفاده از سیستم کمک داور ویدئویی هستیم

می خواهیم سازمان اقتصادی فوتبال کشور را تشکیل بدهیم

سعید سرفرازیان 

از  دفاع  جهانی  روز  نام  به  مارس  هشتم 
چنین  در  معمولاً  و  شده   نامگذاری  زنان  حقوق 
مناسبت هایی صدای دفاع از این  موجود ظریف و 
جنس لطیف  بلند تر به گوش ها می رسد و مردانی 
که در شرایط عادی کمترین توجهی به زن و حقوق  
و مطالبات آنها را ندارند  در این روز به تریبون جامعه 
نسوان بدل می گردند و با صدای رسا از حقوق زنان 
دم می زنند البته کاش این صدای بلند همیشگی 
باشد!  یکی از خواسته های زنان و بانوان ایرانی در 
میان تعداد زیادی مطالبه و خواسته ای که در این 
روزها به فراموشی سپرده شده  صدور مجوز  برای 
به ویژه ورزشگاههای فوتبال  حضور در ورزشگاهها 
می باشد تا بتوانند از نزدیک مسابقات فوتبال مردان 
را  به نظاره بنشینند. در یک سال اخیر در یکی دو 
بازی به این خواسته به صورت  نصفه و نیمه از سوی 
مسئولان امر  پاسخ مثبت داده شد و عده ای خاص و 
منتخب شده  از میان خیل عظیم بانوان راغب موفق 
شدند در ورزشگاه آزادی حضور پیدا کنند و بازی 
بنشینند.  تماشا  به  را  پرسپولیس  و  ملی  های  تیم 
و جالب که این رویه حتی به صورت نمادین دیگر 
هیچگاه تکرار نشد و حتی بانوان استقلالی که چرا 
قرمز ها توانستند اما ما نه نتوانست کاری کند که 
مسئولان به این کار پسندیده ادامه دهند. به هر حال  
هنوز مسئولان امر به جمع بندی لازم نرسیده اند تا 
مجوز حضور  زنان و بانوان گرامی در ورزشگاههای 
فوتبال برای همیشه صادر شود.  حالا چرا اینقد در 
این کار وسواس به خرج داده می شود و صغری و 
کبری می چینند  مشخص نیست، مگر چه اتفاقی 
خواهد افتاد که بانوان در کنار مردان به ورزشگاهها 

بروند برای ما و خیلی ها هنوز مبهم و نا مشخص 
است.  البته گروهی شدیداً با این کار مخالف هستند 
هنوز  دارند  اعتقاد  و  دانند  نمی  صلاح  به  را  آن  و 
جامعه ی ما  به آن درک نرسیده که مردان و زنان 
یک  اتفاق  به  و  بنشینند  هم  کنار  ورزشگاهها  در 
این  وقت  هیچ  ولی  تماشاکنند  را  ورزشی  مسابقه 
سوال مطرح نشده که دیکته ی نانوشته غلط ندارد 
مگر ما این کار را امتحان کردیم و جواب نادرست 
گرفتیم ؟ در بین  مخالفان رفتن بانوان به ورزشگاهها 
هم مذهبیون سرسخت وجود دارند و هم افرادی که 
و  اجتماعی  نگرش های  و  از منظر جامعه شناسی 
روانشناختی به موضوع می پردازند این دو گروه با 
دلایل کاملا متفاوت هنوز اجازه ی حضور بانوان را در 

ورزشگاهها را در ایران به صلاح نمی دانند .  
اما موافقین این طرح معتقد هستند هر کاری 

باید از جایی شروع شود تا در زمان انجام،  نواقص 
و محاسن آن مشخص گردد و برای تقویت محاسن 
گیرد  صورت  هایی  تلاش  برنامه  معایب  کاهش  و 
موضوع  با  محکمتری  ی  ادله  با  موافقین  ظاهرا 
برخورد نموده اند . یکی از دلایل مخالفان این کار  
آن،   فقهی  های  محدویت  و  مذهبی  بحث  از  جدا 
آن  در  که  باشد  می  ورزشگاهها  مناسب  نا  فضای 
بداخلاقی های زیادی صورت می گیرد و با فحش 
و ناسزاگویی های فروانی همراه می باشد این عده 
معتقد هستند که همراه بانوان بچه های بیشتری 
برای  نا مناسب  این گفتار  و  به ورزشگاه می روند 

کودکان اصلًا خوب نیست. 
فقط  که  حاضر  شرایط  همین  در  حالیکه  در 
حتی  و  نوجوانان  روند  می  ورزشگاه  به  مردان 
خردسالان زیادی همراه پدران و بستگان خویش در 

ورزشگاهها حضور پیدا می کنند پس نمی توان بع 
این دلیل زیاد اعتنا نمود که چون در ورزشگاه فحش 
مخالفان،  مقابل  در  باشند!  بانوان  نباید  دهند  می 
موافقان هستند که به این باور رسیده اند که حضور 
ورزشگاهها  محیط  سازی  سالم  به  تواند  می  بانوان 
کمک زیادی کند چون وقتی برادری با خواهر و مادر 
خود و پدری به اتفاق خانواده اش به ورزشگاه می 
پایبند  از مسائل اخلاقی  نا خوداگاه به خیلی  روند 
می  حفظ  مسائل  از  بسیار  حرمت  و  شد  خواهند 
بالاخره  نشان  به دو  تیر  کار زدن  یک  این  شود.  
باید این موضوع به صورت جدی مورد بررسی قرار 
گیرد و برای بانوان و زنانی که  به ورزش علاقه دارند 
و دوست دارند فضای حقیقی یک ورزشگاه را تجربه 
کنند  تمهیداتی در نظر گرفته شود که در ورزشگاه 
حضور پیدا کنند و از نزدیک جو هیجانی یک مسابقه 
فوتبال را با مردان و آقایان شریک شوند.  بستن درب  
ورزشگاهها به روی این قشر محترم چاره کار نیست،  
این عمل یعنی پاک کردن صورت مسئله که خدا رو 
شکر در این کار بسیار استاد هستیم . بگذارید مردم 
خود برای این کار و چگونگی برخورد با آن در میدان 
عمل تصمیم بگیرند.  شاید برخی بگویند تنها عیب 
و نقص ورزش و  فوتبال ما  عدم حضور بانوان در 
ورزشگاهها می باشد که این چنین به آن پرداخته 
اید ؟   اما  هر نکته ای در جای خود مهم و قابل 
توجه می باشد با همین توجهات و تصمیمات است 
که نواقص و معایب در ورزش و به دنبال آن فوتبال 
قدم به قدم حل و فصل خواهد شد. روبرو شدن با 
واقعیات خیلی بهتر است تا که چشمان حسرت بار 
زنان و دخترانی را به تماشا نشست که در پشت درب 
های بسته ورزشگاهها خشک شده است . جامعه ما 

برای بالندگی نیاز دارد که از شعارزدگی عبور کند.

فدراسیون  عادی  عمومی  مجمع  در  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
این پروژه در مهرماه  گفت احداث چمن مصنوعی را تکمیل کردیم 

۹۷ تکمیل شد و یک چمن مصنوعی بسیار استاندارد داریم.
اعضای  و  وزیر  معاون  ورزش،  وزیر  از حضور  گفت:  تاج  مهدی 
فوتبال  اتفاقات  از  بسیاری  می کنم.  تشکر  فدراسیون  عمومی  مجمع 
حاصل زحمت مدیران زحمتکش است. در سال های گذشته رسم این 
اما روسای کمیته ها چیزی  بود که رئیس فدراسیون گزارش می داد 
برای ما نگذاشتند. فقط گزارش کمیته تعیین وضعیت را نداشتیم که 
این کمیته فعالیت  اتفاقات خوبی رخ داده است.  این کمیته هم  در 
بسیار خوبی داشت و با توجه به قوانین سخت و محکم AFC که برای 
باشگاه های ما اتخاذ کرده، با فعالیت خوب باشگاه ها و وزیر ورزش و 
جوانان، امسال استقلال، پرسپولیس، ذوب آهن و تراکتورسازی مجوز 

حرفه ای گرفتند.
به گذشته  باشگاه ها نسبت  داد: در حال حاضر وضع  ادامه  وی 
ثبت  برخی  که  بود  زیادی  بسیار  انباشته  بدهی  است.  خوب  بسیار 
نشده بود و مدارک کافی وجود نداشت. الان وضعیت باشگاه ها پایدار 
و رو به توسعه است. ما مشکلاتی در حوزه درآمدزایی داریم که تلاش 

کردیم امروز از مجمع درباره فعالیت سازمان اقتصادی مجوز بگیریم. 
روی این سازمان کار شده است. هیأت رئیسه فعالیت این سازمان را 
تصویب کرده است. پخش مسائل تبلیغات محیطی، پیراهن و توپ به 
سازمان اقتصادی واگذار می شود. این سازمان باید با شیوه های رایج، 
امور را پیش ببرد و بتواند پول فوتبال را تأمین کند که این یکی از 

ویژگی های مثبت است که باید انجام شود.
به  فدراسیون  این  انتخاب  به  اشاره  با  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
عنوان برترین فدراسیون در سال ۲۰۱۷ و دومین فدراسیون در سال 
۲۰۱۸ از نظر AFC گفت: این عنوان بین ایران، کره جنوبی و ژاپن 
دست به دست می شود. از طرفی تیم ملی از رده ۳۴ دنیا به رده ۲۲ 
دنیا صعود کرده است. از سال ۲۰۱۶ هم بهترین تیم آسیا هستیم. 
در رنکینگ جهانی فوتسال سوم هستیم و در فوتبال ساحلی در رده 
دوم جهان و اول آسیا و همچنین در فوتسال بانوان در رده نخست 

آسیا جای داریم.
را  تماشاگر  بیشترین  فوتبال  از  بعد  فوتسال  اینکه  بیان  با  تاج 
را  کار خودش  و  دارد  زیادی  بسیار  تماشاگران  فوتسال  گفت:  دارد، 
یک  قبل  به  نسبت  که  داریم  بین المللی  کرسی   ۱۷ می دهد.  ادامه 

کرسی بیشتر است. الان در بخش داوری به دنبال استفاده از سیستم 
صحبت  داورزنی  و  سلطانی فر  آقای  با  هستیم.  ویدئویی  داور  کمک 
کردیم. این سیستم از نظر سخت افزاری تهیه شده است. آقای فغانی 
دیده  آموزش  را  این سیستم  بود،  هم  کولینا  آقای  تمجید  مورد  که 
است. دنبال گرفتن مجوز از فیفا هستیم. با این سیستم اشتباهات را 

به حداقل می رسانیم.
رئیس فدراسیون فوتبال درباره آخرین وضعیت پروژه های مالی فیفا 
در ایران، گفت: احداث چمن مصنوعی را تکمیل کردیم که نزدیک به 
۶۰۰ میلیون از فیفا گرفتیم. این پروژه در مهرماه ۹۷ تکمیل شد و یک 
چمن مصنوعی بسیار استاندارد داریم. در آسیا فقط چند کشور این چمن 
مصنوعی را دارند. در بخش گمرک، با کمک وزیر ورزش توانستیم با هزینه 
کمتری تجهیزات را ترخیص کنیم. امسال زمین چمن شماره دو مرکز 
ملی فوتبال را هم افتتاح کردیم. کی روش همیشه نسبت به این موضوع 
انتقاد داشت. البته خود او یک جلسه بیشتر در این زمین تمرین نکرد. 

حدود یک میلیون دلار از فیفا گرفتیم.
تیم های  برای  خوابگاهی  ساختن  دنبال  به  گفت:  پایان  در  وی 

ملی بانوان هستیم.

آغاز نیم فصل دوم لیگ فوتبال بانوان 
با شکست ملوان

اول  فصل  نیم  در  که  بندرانزلی  ملوان 
فصل  نیم  بود،  کرده  ارائه  قبولی  قابل  عملکرد 

دوم را با شکست آغاز کرد.
نیم فصل دوم لیگ برتر فوتبال بانوان آغاز 
صبح   ۱۰ ساعت  از  فوتبالیست  دختران  و  شد 
در  رفتند.  میدان  به  هم  برابر  )یکشنبه(  دیروز 
یکی از مهمترین دیدارهای این هفته ملوان در 
با یک  اما  بود  میزبان شهرداری سیرجان  انزلی 
نیم  سوم  هفته  از  تیم  این  خورد.  شکست  گل 
فصل اول بازی های قابل قبولی ارائه کرد و حتی 
نیز قرار  برتر جدول رده بندی  در بین سه تیم 

گرفت اما در ادامه به رتبه ششم سقوط کرد.
بم  این هفته شهرداری  بازی های  دیگر  در 
صدرنشین ۸ بر صفر حریف خود را شکست داد و 
اختلاف امتیاز خود را با تیم های دیگر حفظ کرد.
برابر  هم  اصفهان  سپاهان  و  آهن  ذوب 
نیم  و  انداختند  راه  به  گل  جشنواره  رقبایشان 

فصل دوم را با پیروزی آغاز کردند.
نتایج بازی های هفته دوازدهم لیگ:

ملوان بندرانزلی صفر_ شهرداری سیرجان ۱
شهرداری بم کرمان ۸_ پارس جنوبی بوشهر صفر

ذوب آهن اصفهان ۹ _ سپیدار قائمشهر صفر
آذرخش تهران صفر_ سپاهان اصفهان ۷

همیاری آذربایجان غربی ۱_ پالایش گاز ایلام ۱
راه یاب ملل مریوان ۵ _ خلیج فارس شیراز ۱

۶ تیم برتر جدول رده بندی به شرح زیر است:
۱- شهرداری بم کرمان، امتیاز ۳۶، تفاضل گل ۶۷
۲- شهرداری سیرجان، امتیاز ۲۹، تفاضل گل ۳۶
۳- راه یاب ملل مریوان، امتیاز ۲۶، تفاضل گل ۲۴
۴- سپاهان اصفهان، امتیاز ۲۵، تفاضل گل ۴۲

۵- ذوب آهن اصفهان، امتیاز ۲۴، تفاضل گل ۱۸
۶- ملوان بندانزلی، امتیاز ۲۰، تفاضل گل ۲۲

بلیت 200 ریالی برای پرسپولیس - السد
بلیت  ترین  گران  کرد  اعلام  السد  باشگاه 
بازی پرسپولیس و السد با قیمت ۲۰۰ ریال قطر 

معادل ۷۰۰ هزار تومان به فروش می رسد.
دیدار تیم های پرسپولیس و السد روز سه 
دوحه  شهر  حمد  بن  جاسم  ورزشگاه  در  شنبه 
برگزار می شود. این ورزشگاه ۴۵ ساله که یک 
دهه پیش مورد بازسازی قرار گرفت، نزدیک به 
۱۵ هزار نفر تماشاگر را می تواند در خود جای 

دهد.
جایگاه  بلیت  که  کرد  اعلام  السد  باشگاه 
پرسپولیس ۲۰۰  با  بازی  در  ورزشگاه  این  ویژه 
فروش  به  تومان  هزار   ۷۰۰ حدود  معادل  ریال 
می رسد. همچنین بلیت قسمت روبروی جایگاه 
۱۷۰ هزار تومان و بلیت پشت دروازه نیز حدود 

۳۵ هزار تومان خواهد بود.
برای  صندلی   ۱۰۰۰ احتمالا  همچنین 
هواداران ایرانی در نظر گرفته می شود که بلیت 
قرار  باشگاه پرسپولیس  اختیار  از آن در  بخشی 

خواهد گرفت.

 کریمیان: مدیرعامل استقلال اجازه نداد 
پول ما پرداخت شود

باشگاه ذوب آهن به دنبال حکم جلب 
فتحی!

مدیران باشگاه ذوب آهن قصد دارند برای 
مرتضی  نامه  رضایت  از  قسط  آخرین  دریافت 
استقلال  باشگاه  مدیرعامل  جلب  حکم  تبریزی 

را بگیرند.
ذوب  باشگاه  بازرگانی  معاون   کریمیان 
آهن در مورد پول رضایت نامه مرتضی تبریزی 
اول  چک  که  این  از  بعد  گفت:  سه  ورزش  به 
با  باشگاه استقلال پاس شد، دومین قسط  هم 
آن  مبلغ  که  چک  سومین  اما  شد  پاس  تاخیر 
چک  این  نشد،  پاس  بود  تومان  میلیون   ۹۰۰
استقلال  باشگاه  بود که  آذر  ام  تاریخ سی  برای 

نتوانست آن را پاس کند.  
اسپانسر  برای  تبریزی  چک  داد:  ادامه  او 
ملکی  و  فتحی  آقای  که  بود  استقلال  باشگاه 
اینکه  از  بعد  بودند.  امضا کرده  را  آن  هم پشت 
و  اسپانسر  با  گذاشتیم  جلسه  نشد  پاس  چک 
گرفت  را  ما  میلیونی   ۹۰۰ چک  مهدوی  آقای 
و یک ۱۰۰ میلیون تومانی، یک فقره چک ۲۰۰ 
میلیون   ۳۰۰ چک  فقره  دو  و   تومانی  میلیون 
تومانی به ما پرداخت کردند. آخرین چک برای 
مدیران  و  نشد  پاس  که  بود  اسفندماه  هفتم 
استقلال هم برای پاس شدن چک ها دائم امروز 
و فردا کردند. در نهایت قرار شد آخرین چک را 
زدیم  زنگ  اسپانسر  به  امروز  کنند،  پاس  امروز 
را  چک  است  گفته  استقلال  باشگاه  گفتند  که 

پاس نکنید.
معاون بازرگانی باشگاه ذوب آهن در مورد 
دیدارش با فتحی هم گفت: من به آقای فتحی 
هم  با  و  دیدیم  را  همدیگر  هست  یادت  گفتم 
حرف زدیم؟ او شروع کرد بد و بی راه گفتن به 
اسپانسر، گفت من با این آقا حرف نمی زنم. قرار 
شد اسپانسر بیاید هتل المپیک که با آقای فتحی 
فتحی  آقای  دیدم  یکباره  به  که  بگذاریم  جلسه 

سوار ماشین شد و رفت.
تا  پایان گفت: من الان گفتم  کریمیان در 
توقیف  نکنند حکم  پاس  را  اگر چک  ۱۰ صبح 
اموال باشگاه استقلال را می گیرم و البته حکم 
او  را هم خواهم گرفت چون  آقای فتحی  جلب 
. قبلا هم ما  امضا کرده است  را  پشت چک ها 
را  استقلال  باشگاه  اسپانسر  اموال  توقیف  حکم 
ولی حالا می  بی خیال شدیم  اما  بودیم  گرفته 

خواهیم یک بار دیگر در این باره اقدام کنیم.
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